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A 1997. évi XXXI. törvény 21/C. § (1) bekezdése értel-

mében az önkormányzat – a szülő, törvényes képviselő 

kérelmére – szünidei gyermekétkeztetés keretében 

déli meleg főétkezést biztosít ingyenesen a hátrányos 

helyzetű gyermek és a rendszeres gyermekvédelmi ked-

vezményben részesülő, halmozottan hátrányos helyzetű 

gyermek részére.

A jogosultság szempontjából fontos: az ingyenes 
gyermekétkeztetés feltétele az, hogy a hátrányos vagy 
halmozottan hátrányos helyzet az étkeztetés megkezdését 
megelőző harmincadik napon fennálljon.

Az évközi szünet (őszi, téli, tavaszi) időtartama alat-
ti gyermekétkeztetés lehetőségéről a jegyző írásban 
tájékoztatja azon szülőket, törvényes képviselőket, 
akiknek gyermekei 2024. szeptember 1. napján rend-
szeres gyermekvédelmi kedvezményben részesülnek, 
és hátrányos, vagy halmozottan hátrányos helyzetűek.

A kézbesített tájékoztatóhoz mellékelt, jelentkezéshez 
gyermekenként szükséges nyilatkozatokat a Ceglédi 
Közös Önkormányzati Hivatal Szociális Csoportjához 
kell visszajuttatni, legkésőbb 2024. október 22. napjáig. 

A szünidei gyermekétkeztetés megkezdése előtt a 

jegyző a nyilatkozatokat megvizsgálja, és ha azt állapítja 
meg, hogy a gyermek arra nem jogosult, írásban értesíti 
a szülőt, törvényes képviselőt.

Az évközi szünidei gyermekétkezést az őszi szünet 

időtartama alatt 2024. október 28., 29., 30., 31-én ösz-

szesen 4 munkanapon, a téli szünet időtartama alatt 

2024. december 23., 30., 31., 2025. január 02., 03-án 

összesen 5 munkanapon, a tavaszi szünet időtartama 

alatt 2025. április 17., 22., 23., 24., 25-én, összesen 5 
munkanapon lehet igénybe venni. Az ebédet 11.30 és 
12.15 óra között lehet a választott intézményben átvenni. 
Ételhordó nem szükséges. Helyszínek:

1. Széchenyi Úti Óvoda Ugyeri Tagóvodája

2. Ceglédi SZC Bem József Műszaki Technikum és 

Szakképző Iskola 

3. Táncsics Mihály Általános Iskola Budai Úti Tagiskola

4. Lövész Utcai Óvoda Malom Téri Tagóvodája

Ha gyermeke betegség vagy egyéb okból nem veszi 
igénybe az étkezést, az önkormányzati Hivatal 53/511-
400/326 mellékén kell jelenteni!

Dr. Diósgyőri Gitta

címzetes főjegyző

Tájékoztatás az évközi szünetek gyermekétkeztetésről
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Jóváhagyta a testület a ceglédi 
kézilabda klub kérelmét. A 
döntés szerint a klubot veze-
tő kft .-nek nyújtott 65 millió 
Ft visszatérítendő támogatás 
visszafi zetési határidejét 2025. 
június 30-ig meghosszabbítják. 

A Cegléd-Bede Polgárőr 
Egyesület kérelme is napiren-
den volt. Az egyesület azt kérte 
önkormányzattól, hogy 1,5 
millió Ft rendkívüli támogatást 
nyújtson a járőrözéshez hasz-
nált gépjárművük megjavítta-
tására. A testület a támogatás 
megítéléséről döntött.

Aktualizálják az Ipari Park II. 
ingatlanjainak értékbecslését 
és az értékesítési kiírását azzal 
az információval, hogy bár az 
ingatlanok közművekkel nem 
ellátottak, azok közművesítése 
egy éven belül megvalósul. Er-
ről is döntött a testület. 

Napirenden volt a város 
2024. I. félévi helyzetéről szó-
ló beszámoló is. Képviselői 
kérdésre dr. Csáky András pol-
gármester elmondta: az ipar-
űzési adó 652 millió forinttal 
marad el a tervezettől, emiatt 

feszes gazdálkodásra számít. 
A beszámolót végül a többségi 
frakció nem fogadta el. 

Módosult a járdák építésének 
és felújításának támogatásá-
ról szóló rendelet. A döntés 
értelmében az elnyert támo-
gatás maximum fele már a 
munkálatok megkezdéséhez 
is igényelhető, nem csak a fel-
újítás, építés befejezése után, 
utófi nanszírozott formában.  

Az Infi neon kérésére támo-
gatja a város gyalogátkelőhely 
létesítését az Ipartelepi úton. 
A megvalósításhoz szükséges 
pénzügyi fedezetet a cég biz-
tosítja.

László Ágnes (Czigle frakció) 
önálló képviselői indítványá-
ban arra tett javaslatot, készítse-
nek előzetes felmérést parkolási 
zóna kialakítására. Kérelmét 
azzal indokolta: a Szolnoki út 
43-47. alatti társasház régóta 
parkolási gondokkal küzd. Dr. 
Ferenczi Norbert frakcióvezető 
(Fidesz-Kdnp) módosító indít-
vánnyal élt. Eszerint készüljön 
átfogó vizsgálat a parkolók 
számának növeléséről és fe-

jezze ki az önkormányzat azt 
a szándékát, hogy 2025-ben 
bővíteni kívánja a parkoló-
helyek számát a városban. A 
tervezéshez és kivitelezéshez 
szükséges fedezetet a ’25-ös 
költségvetésben biztosítják. 
Az előterjesztő befogadta a 
módosítást, így az indítvány 
megkapta a szükséges többsé-
get az elfogadáshoz.

Árajánlatot kértek a város 
gazdasági társaságainak struk-
túrájának szakértői áttekintésé-
re - erről még korábban döntött 
a testület. A legkedvezőbb 
ajánlatot, 11.7 millió Ft + ÁFA 
értékben a Quantic Hungary 
Kft . adta. A testület elfogadta a 
legolcsóbb árajánlatot, emellett 
döntött a szerződés előkészí-
téséről. Döntés született arról 
is: a szakmai anyag térjen ki 
arra, hogy az átalakítás a mun-
kavállalói létszámot hogyan 
érinti, az mekkora költség-
megtakarítással jár, valamint, 
hogy az átalakításnak mekkora 
költségvonzata van.

A szervezeti és működési sza-
bályzat módosítására tett javas-
latot az ülésen a polgármester, 
ebben több más mellett ahhoz 
kérte a testület jóváhagyását, a 
jelenlegi négy bizottság helyett 
három dolgozzon majd és ké-
szítse elő a testület döntéseit az 
új ciklusban. A testület több-
sége nem szavazta meg ezt az 
előterjesztést. 

A Képviselő-testületi ülésen 
született döntésekről bővebben 
a cegled.asp.lgov.hu oldalon 
tájékozódhat.

Az önkormányzati ciklus utolsó ülését tartotta meg a kép-
viselő-testület. Elindulhat az önkormányzat gazdasági tár-
saságainak átfogó vizsgálata, felmérés kezdődhet a városban 
található parkolók számának növelése érdekében, akár 50%-os 
előfi nanszírozással is igényelhető lesz támogatás járdafelújításra 
– több más mellett erről is döntöttek a képviselők.

A CIKLUS UTOLSÓ ÜLÉSE
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Előbb azonban a tényekről.
Már az jellemző, hogy mi 
minden került napirendre. 
Például ismételten előjött a 
CKKSE Handball Kft . kérel-
me, melyben a 2023 márciu-
sában adott 65 millió forint 
visszatérítendő támogatás 
visszafizetésének ismételt 
elhalasztását kérték. Indoklá-
sul azt hozták fel, hogy nem 
kapnak központi támogatást. 
Azon nem csodálkozom, hogy 
ilyenjük nincs, ugyanis 2019-
ben, amikor több mint 200 
millió forint támogatásban 
részesültek, az összeg jelentős 
részét két Jaguár márkájú autó 
bérlésére fordították.

Az előzmények ellenére a 
testület többsége helyt adott 
a kérelmüknek. Ezért a visz-
szatérítendő támogatást jövő 
év június 30-ig kell vissza-
fi zetniük.

Más napirendi pont kapcsán 
is érintett volt a kézilabda 
csapat, hiszen az idei sporttá-
mogatások 145 millió forintos 
összegéből 95 millió forintot 

a kézilabdásoknak ítélt meg a 
testület. Ez a pénz vissza nem 
térítendő támogatás. Koráb-
ban olyan határozat született, 
hogy minden egyéb kifi zetés 

előtt ezt az összeget egyben 
át kell utalni a sportegyesü-
leteknek. Tekintettel arra, 
hogy ekkora nagyságú összeg 
eddig nem állt rendelkezésre, 
a testületi ülés napjáig nem 
történhetett meg az átutalás. 
A szeptember 15-i adóbe-
fizetési határidőt követően 

jelentősebb bevételhez jutott 
a város, így kifi zethetővé vált 
a fentebb megítélt összeg.

Itt mondom el azt a fontos 
körülményt, hogy a testület 
tárgyalta az I. félévi pénz-
ügyi beszámolót, mely azt 
bizonyította, hogy bár nehéz 
a helyzet, de likviditási problé-
mánk nincsen. Ugyanakkor a 
tényszerű adatokat tartalmazó 
előterjesztést a Fidesz frakció 
leszavazta. Csoda az, ha Re-
marque regénycíme újraéled 
az emlékezetben?

Terítéken volt az Ipari Park 
2. ütemben eddig elvégzett 
ivóvíz- és csatornaberuhá-
zás elszámolása is. Ezt végül 
jóváhagyták, mivelhogy a 
sporttámogatás az említett 
módon kifi zetésre került. A 
2024. évi költségvetés I. félévi 
módosítását a gyermekjóléti 
feladatokhoz kapott többlet-
támogatás, illetve számos 
felhalmozási kiadás megvaló-
sulása tette szükségessé.

Módosította a testület a köz-
beszerzési tervet. Ennek az az 
oka, hogy a közeljövőben lejár 
a közétkeztetési szolgáltatás-
sal kapcsolatos szerződés. Ez 
indokolta a napirendre vételt.

Kiegészítettük a járdák 
építésének és felújításának 
támogatásáról szóló rende-

POLGÁRMESTERI ÉRTÉKELŐ: DR: CSÁKY ANDRÁS

„CEGLÉDEN A HELYZET VÁLTOZATLAN”
A ciklus utolsó önkormányzati testületi üléséről

Remarque világhírű könyvének címét ideigazítva kezdem a 
beszámolót. Teszem ezt a tiszta beszéd kedvéért. Igenis, Ceg-
léden változatlan a helyzet. Remarque-nál még Nyugaton volt 
változatlan. Később majd utalok rá, hogy a maga nemében a 
legjobbak közé sorolt háborús regény miképpen juthat itt és 
most az eszünkbe.
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Tájékoztatás testületi ülés időpontjának 
változásáról

Cegléd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
november 7-ére (csütörtök) módosította október 24-ei 
ülése és az azt követő közmeghallgatás dátumát!

A 2024. június 9-én megválasztott új Képviselő-testület 
alakuló ülésére várhatóan 2024. október 10-én, (csütör-
tök) 10:00 órai kezdettel kerül sor.

Ez alkalommal „lakossági félóra” nem tartható.
Megértésüket köszönjük!

Cegléd Város Önkormányzata

letet. Következményképpen 
a beruházáshoz előleget lehet 
igényelni. Ennek részletei a 
város honlapján megtalálható 
rendeletben olvashatók.

Döntött a testület az ön-
kormányzati cégszerkezet 
szakértői áttekintésének ár-
ajánlatáról is. A Fidesz által a 
bizottsági ülésen megnevezett 
három cég részére kellett a 
hivatalnak kiküldenie a fel-
kérést, 24 órás határidővel. 
A feltűnően rövid határidő 
ellenére érdekes módon be-
futottak az ajánlatok. 

Számomra ez azt bizonyít-
ja, hogy előre megbeszélt 
politikai megrendelésről van 
szó. Annyit sikerült módosí-
tanunk az előterjesztésben, 
hogy a vizsgálatot végzők a 
javaslatukban majd térjenek 
ki arra, hogy az esetleges 
átalakítások miként érintik 
a munkavállalókat, illetve 
mennyi megtakarítással jár-
nak, és az átalakításnak mi-
lyen költségvonzata van.

Indoklás nélkül utasította 

el a Fidesz az önkormányzat 
szervezeti és működési sza-
bályzatának módosítására tett 
javaslatomat. Előterjesztésem 
szerint a jogszabállyal ellenté-
tes részeket javaslom kitörölni 
a dokumentumból. Ez alap-
vetően a Közigazgatási és Te-
rületfejlesztési Minisztérium 
által kibocsátott módszertani 
szakmai útmutatás miatt vált 
szükségessé. 

Úgyszintén ebben az elő-
terjesztésben tettem javaslatot 
arra, hogy térjünk vissza a 
korábbi bizottsági struktúrára, 
mely szerint az önálló Pénz-
ügyi Ellenőrző Bizottság te-
vékenysége ismételten a Jogi, 
Ügyrendi és Közbiztonsági 
Bizottsághoz kerülne. Ez a 
hatékonyabb és olcsóbb mű-
ködést célozza. 

Felkérést kaptam arra is, 
hogy értékeljem az elmúlt cik-
lust. Erre csupán nyúlfarknyi 
hely állna itt a rendelkezé-
semre. A választók döntöt-
tek. Számomra ez a lényeg! 
Egy különösen méltatlan, 

személyemet folyamatosan 
támadó kampány ellenére 
arra hatalmaztak fel, hogy 
folytassam a tevékenységemet 
a város élén. Ezt ezúton is 
köszönöm. Amennyiben lehe-
tőséget kapok rá, a következő 
számban külön írásban adok 
majd számot az elmúlt ciklus 
történetéről és eredményeiről.

Hozzáteszem: Remarque 
regénye lényegében arról szól, 
hogy az egyének és a közös-
ségek érdekeinek szolgálata 
nélkül pusztul a test és pusztul 
a lélek is. 

Ha nem  hagyjuk magunk 
mögött a kiscsoportos meg-
fontolások eluralkodását, a 
ravaszság, a kíméletlenség, a 
durva sértések világát vagy az 
én gazdagságom a te szegény-
séged gyakorlatát, ha mindezt 
nem tudjuk megváltoztatni, 
akkor odajutunk, ahová a 
regény fi atal főszereplői. Nem 
találunk otthonra és nem 
találunk vissza a normális 
társadalomba. Cegléd ennél 
többet érdemel!
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CIKLUSZÁRÓ GONDOLATOK: DR. FERENCZI NORBERT (FIDESZ-KDNP)

Az elmúlt öt esztendőben az 
értékteremtésre koncentrál-
tunk. Ez így lesz a jövőben is. 
Általában az utak, a járdák, a 
közvilágítás és a csapadékvíz 
elvezetés az a néhány sláger-
téma, amivel a legtöbb képvi-
selőt megkeresik a város lakói. 
Ugyanakkor az egyén boldo-
gulásán túl, az egyes utcák 
infrastrukturális problémáin 
túlmenően a város egészét is 
látnunk kell. A fejlesztéseket 
ugyanolyan arányban osztjuk 
szét az egyes körzetek kö-
zött, de néha egy-egy kiemelt 
probléma megkívánja a teljes 
képviselő-testület összefogá-
sát. Meggyőződésem, hogy 
Cegléd szerencsés helyzetben 
van, hiszen hosszú ciklusok 
óta szolgálja szinte ugyanaz 
a képviselő-testület. Közö-
sen, a kormányzat hathatós 
támogatásával fellépve fej-
lesztettük a sportcsarnokot, a 
fürdőt, az intézményeinket, a 
közműhálózatot és növeltük a 
közszolgáltatások színvonalát. 

Sajnos vannak ciklusokon 
átívelő problémák is. Ebből 
kettővel még a ciklus elején 
meg kell birkózzunk. Meg-
fi zetjük a polgármesteri fi askó 
árát, és saját erőből fejezzük 
be az ipari park beruházást, 

illetve a kor követelményei-
hez igazítjuk a cégstruktúrát. 
Nemcsak az önkormányza-
toknak, hanem gazdasági 
társaságaiknak is minden 
helyzetben a maximumot kell 
hozniuk, és ezért a tulajdonos 

szerepében fellépni köteles 
képviselő-testület a felelős. 
Cegléden a tíz éve változat-
lan feladatkiosztás elavult, 
cégeink felügyelete kicsúszott 
a városvezetés kezéből. A 
Városfejlesztési Kft. jövője 
tisztázatlan, a Sportcsarnok a 
legutóbbi testületi ülésen 40 
millió forint extra bepótlást 
kért, hiszen gyakorlatilag 
csődben van, mert nem tudják 
eltartani a benne egyébként 
is anyagi gondokkal küzdő 
sportegyesületek. Mára min-
den gazdasági társaságunk 

bepótlási igénye nagyobb 
mértékben növekszik, mint 
bevételeink. Mivel adót az el-
múlt ciklusban nem emeltünk, 
ezért a hatékonyságot kell fel-
pörgetnünk. Hogyan fogjuk 
ezt megtenni? Természete-
sen nem a politikusok fogják 
megmondani. Feladataink 
hatékonyabb elrendezése a 
közgazdaságtudomány fel-
adata. Olyan, mindenki által 
megismerhető, megalapozott 
tanulmányt szeretnénk, amibe 
van beleszólásunk és van rá 
idő, illetve forrás. Nem lesz 
könnyű feladvány, de meg kell 
birkóznunk vele, és minden 
érdeklődő ceglédinek bele-
szólást kell, hogy biztosítsunk. 

A Termálfürdő korszerűsí-
tésével 2027-re a komplexum 
messze nyereséges lesz, és 
saját időszakos karbantartá-
sait, felújításait is képes lesz 
fedezni. Ezt egy 2,5 milliárdos 
fejlesztés szavatolja, melynek 
segítségével megújuló ener-
gia biztosítja majd azokat 
kilowattokat, melyekért ed-
dig az adófi zetők nyúltak a 
zsebükbe.

Nem lehet szőnyeg alá sö-
pörni már a közbiztonsággal 
kapcsolatos problémákat sem. 
Egyre nagyobb méreteket ölt 

ÚJ CIKLUS, ÚJ REMÉNYEK
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a fi atalok drog- és alkohol-
fogyasztása, az egyes üzemek 
munkaerőigényével pedig 
egyre kevésbé vagyunk képe-
sek megküzdeni. A generációk 
közötti megértés, együttmű-
ködés talán még feltámasztha-
tó, de ehhez szorosan együtt 
kell működnünk a város köz-
nevelési intézményeivel, és 
tovább kell, hogy fejlesszük 
a meginduló felsőoktatást. 
Az Öregszőlő közművesített, 
illetve csatornázás előtt álló 
utcáiba beilleszkedni és adót 
fi zetni képes lakókat várunk. 
Ez csak úgy sikerülhet, ha a 
munkahelyek nemcsak, hogy 
megmaradnak, hanem új, 
megbízható, jól fi zető üzemek 
települnek Ceglédre. Helyük 
lenne, hiszen az M4-es men-
tén még sok ingatlanunk van, 
de szükség van még hozzá egy 
nyitott, nemzetközi szintéren 
sem bizonytalankodó város-
vezetésre.

Ceglédet saját családjaink 

számára is vonzóbbá kell, 
hogy tegyük. Nagyon sok 
vitát váltott ki nemrég az a 
leegyszerűsített mondaniva-
lót hordozó kijelentés, hogy 
„Azé az ország, aki teleszüli 
gyerekekkel”. Nos, ezt én azzal 
egészíteném ki, hogy „Azé a 
választói bizalom, aki ezt lehe-
tővé teszi.” Ez volt elsődleges 

feladatunk az elmúlt időszak-
ban, de maradt belőle bőven 
a következő öt esztendőre is. 

Szeretettel kérem a kedves 
ceglédieket, hogy jöjjenek to-
vább képviselőcsoportunkkal 
a következő években is, és 
segítsék ötleteikkel, sőt el-
várásaikkal is a munkánkat, 
ahogy eddig tették. 

Tájékoztató közjegyzői hivatal 
átmeneti megszűnéséről

Dr. Dobozi Ferenc Cegléd 1. székhelyű közjegyző beje-
lentem, hogy 2024. szeptember 18. napján – nyugdíjazás 
miatt – a közjegyzői szolgálati viszonyom megszűnik, a 
közjegyzői tevékenység a Cegléd, Bercsényi u. 23. szám 
alatti irodahelyiségemben ugyancsak megszűnik.

A folyamatban lévő ügyek intézését átmenetileg, helyette-
sítésben dr. Lévai Judit, Cegléd 2. székhelyű közjegyző látja 
el a Cegléd Pesti út 5. szám alatti közjegyzői irodájában.

A helyettesítés dr. Adamis Krisztina 1. székhelyre ki-
nevezett új közjegyző hivatalba lépéséig tart.

Dr. Dobozi Ferenc közjegyző
Cegléd 1. sz. székhely

2700 Cegléd, Bercsényi u. 23.
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FRAKCIÓVEZETŐI VÉLEMÉNYEK: FEHÉR ISTVÁN (CZIGLE FRAKCIÓ)

A Czigle frakció nevében 
köszönöm azoknak, akik fi -
gyelemmel kísérték, segí-
tették, kritizálták az öt éve 
tartó munkánkat, melyet mint 
ellenzék végeztünk Cegléd 
Város Önkormányzatában. 
Teszem ezt azért is, mert a 
választási ciklus utolsó képvi-
selői ülése zajlott szeptember 
19-én, mellyel a mi tevékeny-
ségünk befejeződött ilyen 
formában. Mi eldöntöttük, 
hogy kulturáltan politizálunk 
és ígéretünket betartottuk, 
egységesen léptünk fel várost 
érintő ügyek 96%-ában. Ezt 
azért hangsúlyozom, mert az 
önkormányzat eddigi törté-
netében ez még nem fordult 
elő, hogy az ellenzék egységes 
legyen az egész ciklus idején. 
És mi rengeteget dolgoztunk, 
bár ezt nem mindenki így 
gondolja. Mi 2019-ben irá-
nyításra készültünk, de a vá-
lasztók akaratából ellenzékbe 
kényszerültünk. Úgy látszik a 
választók elégedettek voltak 
a FIDESZ többség irányító 
munkájával, a képviselő-tes-
tület összetételével, mert egy 
kivétellel újra választották a 
képviselőket, melynek kö-
vetkeztében továbbra is az ő 
akaratuk érvényesül. Ennek 
okaira a tv-nyilatkozatomban 
már utaltam, itt nincs most 

lehetőség annak elemzésére.
Bár utolsó testületi ülés zaj-

lott a ciklusban, 45 napirendet 
tárgyaltunk. Az általam, ál-
talunk legfontosabbnak és a 
lakosságot közvetlenül érintő 
témák közül szólok néhányról.

Képviselőtársam László Ág-
nes kezdeményezte , hogy 
a Szolnoki úti lakótelep egy 
részén készüljön felmérés 
néhány új parkoló kialakítása 
érdekében. Több egyéni kép-
viselő erre úgy reagált, hogy 
az ő körzetében is legyen 
felmérés. Ennek következ-
tében olyan döntés született, 
hogy átfogó vizsgálat történik, 
tulajdonképpen az egész vá-
rosban, de ez hosszabb időt 
igényel. Ezt azért említem, 
mert mint ahogy más váro-
sokban, így Cegléden is az 
egyik kritikus pont a parkolás. 
Beszámoló készült a város 

pénzügyi helyzetéről, és azt 
látjuk, hogy a bevétel közel 
nyolcszáz millió forinttal ke-
vesebb a tervezettnél. Ez azért 
aggasztó, mert a kiadási tervek 
erre alapozottan készültek. 
Már a terv készítésekor is vi-
tatott volt a bevétel lehetősége. 
Itt elsősorban az iparűzési adó 
a döntő rész, legyünk biza-
kodók a cégek jó működését 
tekintve, mert ez képezi a 
bevétel jelentős részét.

Módosítottuk a „A járdák 
építésének és felújításának tá-
mogatásáról” szóló rendeletet. 
Ennek értelmében a sikeres 
pályázók előleget vehetnek 
fel a munka elvégzéséhez, az 
elnyert összeg 50%-áig . Vi-
szont feltétel a bankszámlára 
utalás lehetőségének biztosí-
tása. El nem végzett munka 
esetén inkasszóval levehető 
a kiutalt összeg. 

Ez biztosíték és nem bizal-
matlanság. Megemeltük az év 
elején az erre a célra felhasz-
nálható összeget, biztatom a 
lakótársaimat, éljenek ezzel a 
lehetőséggel.

A nyilvános ülésen volt 
egy napirend amiről kevés 
szó esik. Nevezetesen Cegléd 
Város Önkormányzatának 
Szervezeti Működési Sza-
bályzatának módosítása. A 
polgármester úr javaslatot 

CEGLÉDEN IS KRITIKUS PONT A PARKOLÁS
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Kisfaludi-Koltói: KÉP-ÍRÁS

Repíts!
Repíts lelkem, hozzájuk!
Oly hevülettel, mint a lövellő vulkán. 
Oly iramlással, mit a zúgó hegyi forrás. 
Oly lobbanással, mint a felgyúló rőzseláng.
Repíts lelkem, világgá!
Oly kitöréssel, mint az űrbe rontó képzelet. 
Oly ujjongással, mint a sikerre felharsanó tapsvihar.
Oly eksztázissal, mint a győztes pillanat mámorárja. 
Repítsd lelkük, hozzám!

tett a 2019 előtti működési 
rend visszaállítására, ami egy 
alpolgármestert és három 
szakbizottságot jelentene. 
Nekünk ez ellen nem volt 
kifogásunk. Ezt a FIDESZ 
frakció elutasította. Ilyen ese-
mény korábban is jellemző 
volt időnként. Most az volt a 
meglepő, hogy a polgármester 
úr nem tett szóbeli kiegészí-
tést, nem indokolta javaslatát. 
A többségi frakció sem szólt 
hozzá csak egyszerűen nemet 
mondott. Ez mind a szavazás-
nál derült ki. 

Én azt feltételezem ennek 
már lehettek előzményei, va-
lamifajta egyeztetés. A sza-
vazás után – amikor mindez 
kiderült – már nincs lehetőség 
visszatérni, kérdéseket felten-
ni, pedig én nagyon kíváncsi 
lettem volna az indoklásra. 
Jelenleg maradt a 2019-2024 
időszakban alkalmazott mód-
szer, de szerintem ez a későb-
biek során még napirendre 

kerül, ám ott már az új ösz-
szetételű testület dönt.

A zárt ülésről részletesen 
nem írhatok, annak viszont 
örülők, hogy a polgármester 
javaslatára, az ellenzék és a 
többség szavazatával a Ceglédi 
Városfejlesztési Kft . ügyveze-
tői tisztségére Tabáni Ádám 
Tamás ceglédi lakos került 
megválasztásra.

Visszatérek a frakció mun-
kájához. Tájékoztatom az 
érdeklődőket, hogy minden 
testületi ülés előtt rendszere-
sen tartottunk frakció ülést, 
melyre meghívtuk az általunk 
delegált „külsős” bizottsá-
gi tagokat akiket a frakció 
delegált, akik a következő 
személyek voltak: Gazdasági 
bizottság: Bobál István, Varga 
István (őt hívta vissza mél-
tatlanul a FIDESZ), Humán 
bizottság: Sipos Mihály, Szo-
váti Árpád. Jogi, Ügyrendi és 
Közbiztonsági bizottság: Dr. 
Horváth Géza. Delegáltunk a 

gazdasági társaságok felügye-
lőbizottságaiba is három főt. 
Várvaghoz Sós Jánost, TV-hez 
Csipai Gergőt és a Művelődési 
házhoz Csurgai Zsuzsánnát. 
Az ő szakmai segítségükre 
támaszkodva készítettük a 
napirendi indítványainkat és 
a napirendekhez a módosító 
indítványainkat. Ők a nyil-
vánosság előtt kevesebbet 
mutatkoztak, viszont szorgal-
mas és hasznos tevékenységet 
folytattak.

Köszönöm frakciótársaim-
nak László Ágnesnek, dr. Czi-
nege Imrének, Földi Áronnak, 
Magyar Károlynak a bizalmat 
és a munkájukat. Az új össze-
tételű képviselő testületnek 
járványmentes, energiaválság 
nélküli, sikeres, a város la-
kóinak érdekeit szem előtt 
tartó jó munkát kívánok. 
Az újraválasztott dr. Csáky 
András polgármester úrnak 
jó egészséget, eredményes, si-
keres tevékenységet kívánok!
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A padkarendezés ugyan még 
hátravan, de múlt héten már 
birtokba vehették a közle-
kedők a megújult Bajcsy 
Zsilinszky utat. A városrész 
önkormányzati képviselő-
je, Takátsné Györe Anett el-
mondta, ugyan ez az út nem 
a város fenntartásában van, 
mégis sokszor igyekezett sok 
fórumon hangot adni annak, 
mennyire fontos lenne a felújí-
tása. Ezért is kérte korábban 
a város polgármestere és még 
a sajtó segítségét is. Egyrészt 
lassan járhatatlan volt az út, 
másrészt a nagyobb autók 
hangja – ahogy áthajtottak a 
kátyúkon – megkeserítették 
az ott élők mindennapjait, 
éjszakáit. 

Az sem mellékes – mond-
ta – hogy a kerékpárosoknak 
sem kell most már útszéli 
gödröket kerülgetniük. 

A Fehér utca is megújult, 
az viszont már önkormány-
zati forrásból. Nagyon sokan 

használták ezt az utcát arra, 
hogy a Széchenyi útról letérve 
gyorsabban jussanak el úti-
céljukhoz. A megújulás során 
elvégezték az út megtámasz-
tását, a padkarendezést, így 
szélesebb is lett kicsit az utca. 

A szomszédos József utcá-
ban pedig a csapadékvíz-el-
vezetést kellett sürgősen meg-
oldani, hogy a víz a Fehér utca 
felé valóban el tudjon folyni, 
onnan pedig zárt rendszerben 
tovább a Vécsey utcán. 

A Szőlő utcában is dolgoz-
tak a szakemberek. A Szent 
Imre herceg utcához közeli 
szakaszon a szikkasztó árkok 
okoztak már gondot, ki voltak 
mélyülve, be is omlottak sok 
helyen. Ezért kért erre is meg-
oldást az önkormányzati kép-
viselő. Gyeptéglákkal lettek 
kibélelve a szikkasztó árkok, 
hogy eredeti funkciójuk meg-

maradjon. És ezzel sikerült az 
árkok beomlását, kiszélesedé-
sét is megakadályozni, további 
kezelésük, rendben tartásuk 
is könnyebb lesz így. De az út 
szélét, padkát is rendbe tették. 
Forgalmas ez az út is, fontos 
volt a megerősítése – mondta 
Takátsné Györe Anett. 

A Kender utca pedig teljes 
egészében megújulhatott. A 
tavaszi csapadékvíz elvezetési 
munkák után . amikor is az 
árkok rendbetétele mellett az 
átereszek átmosatása is meg-
történt, új kopóréteget kapott 
teljes szélességében az út és a 
padkarendezést is elvégezték. 

Mindemellett a közvilágítás 
is kiépült a Kis utca Pesti út 
felöli végén. Itt számtalan 
esetben helyeztek már el il-
legálisan hulladékot, részben 
azért is merték megtenni ezt, 
mert ez az útszakasz nem 
volt megvilágítva. A Bajcsy 
Zsilinszky úton pedig plusz 
lámpatestek kerültek fel a 
meglévők mellé, javítva az 
esti, éjszakai közlekedésben 
a fényviszonyokat. Ám több 
utcában is volt lámpasűrítés, 
a Szőlő, Zrínyi, Hollós, Hajó, 
Déllő, Hunyadi, Fehér, Do-
rottya és Sövény utcába is 
több lámpa segíti már a köz-
lekedőket. 

A választások után sem állt meg a munka 
– a 8-as választókerületben sem
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A ma délelőtti ünnepségen 
Lázár János, építési és közle-
kedési miniszter beszédében 
azt mondta: Cegléd mindig 
is büszke lehetett a gimná-
ziumára és most már minden 
akadály elhárult, hogy a diá-
kok megfelelő, minden igényt 
kielégítő körülmények között 
tanulhassanak. 

A 120 éve, Pártos Gyula 
tervei alapján épült Gimná-
zium teljeskörű felújításának 
végén, ünnepséget tartottak. 
Az iskola főbejáratához várták 
a vendégeket, ahol elsőként 
a Ceglédi Tankerületi Köz-
pont igazgatója elevenítette 
fel milyen régóta várt álom 
valósult meg. 

A fordulópont 2020 volt, 
ekkor született meg az a kor-
mányhatározat, amellyel kéz-
zel foghatóvá vált a lehetőség, 
hogy az omladozó falak, máló 
ablakkeretek és korszerűtlen 

tantermek a múltté lesz. Földi 
László országgyűlési képviselő 
folyamatosan lobbizott a gim-
názium felújításáért. 

A Kossuth gimnázium 
2022-ben kezdődött megújí-
tása az iskola egykori diákja, 
Banai Péter Benő államhaz-
tartásért felelős államtitkár 
segítsége nélkül sem valósul-
hatott volna meg – mondta az 
ünnepség legmagasabb rangú 
vendége, Lázár János építési 
és közlekedési miniszter kö-
szönetet mondott a minősé-

gi, gyönyörű kivitelezésért 
a Gomép Kft -nek is. Lázár 
János azt mondta: a minőségi 
oktatáshoz megfelelő feltéte-
lek kellenek.

A szalagátvágást és a közös 
fotók elkészültét követően a 
vendégek megnézték a fel-
újított műemléki épületet. 

Az új bútorokkal, okos-
táblákkal, klímákkal felszerelt 
tantermek, a gyönyörű dísz-
terem, a folyosók, a kézzel 
festett mennyezeti díszítő-
elemek, a vadonatúj fa nyí-
lászárók, a vadonatúj elekt-
romos hálózat mind-mind a 
beruházás része.

Hétfőtől több mint 600 diák 
és 50 pedagógus kezdi meg a 
tanévet a gimiben.

Ünnepélyesen is átadták a megújult Kossuth Lajos Gimnáziu-
mot. A város ikonikus épülete kívül-belül teljesen megszépült, 
a tetőtől kezdve az energetikán át a tantermekig és a klubhelyi-
ségig. A kormány még 2020-ban döntött arról, hogy támogatja 
az összesen 3 milliárd 300 millió forintos, hatalmas beruházást.

ÚJ TANÉV – A MEGÚJULT ÉPÜLETBEN
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EGYEZTETÉS A 
KÖZBIZTONSÁGÉRT 

A szociális és gyermekjóléti 
szolgálat, az önkormányzat 
és járási hivatal, a rendőrség 
és az ügyészség, a hajlékta-
lanokat ellátó intézmény és 
a MÁV képviselői, vezetői is 
részt vettek azon az egyezte-
tésen, amellyel a remények 
szerint egy hatékony közös 
munka indulhat el a város 
közbiztonságának javítá-
sáért. 

Főként a vasútállomás kör-
nyékére fókuszálva, hiszen 
ott – mint kiderült – még 
annál is nagyobb a baj, mint 
ami eddig látható volt. Fel-

AZ ÁLDOZATOKRA EMLÉKEZTEK
A ceglédi bombatámadás áldozataira em-
lékeztek a vasútállomáson. 1944. augusztus 
29-én 11 óra 11 perckor súlyos légicsapás érte 
a vasútállomás környékét. A támadásnak 48 
halálos áldozata volt, köztük 24-en ceglédiek.

NAGY LÁSZLÓ LÁZÁR EMLÉKNAP
Nagy László Lázár grafi kusművészre emlé-
keztek születésének évfordulója alkalmából a 
Városi Pantheonban elhelyezett emléktáblánál. 
A megemlékezésen elhangzott: a grafi kus-
művész életműve napjainkban is fontos helyet 
foglal el a képzőművészeti életben, hagyatéka 
tovább él alkotásain keresztül. Nagy László 
Lázár idén lenne 89 éves.

nőttek, de gyerekek is élnek 
a felüljáró lábánál, a sínek 
szomszédságában.
Egyeztetésre hívta az érintett 
szervek képviselőit a roma 
önkormányzat is a város több 
körzetét érintő, egyre szaporo-

dó bűncselekmények miatt. A 
közbiztonsági tanácskozásra a 
szakemberek mellett lakókat, 
városrészek önkormányzati 
képviselőit is várták, akik 
elmondhatták panaszaikat, 
észrevételeiket.
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Már hagyományosan, a Kos-
suth Toborzó kezdetén ko-
szorúzzák meg a város néhai 
vezetőinek nyughelyét. Hege-
dűs Ágota alpolgármester és a 
Ceglédi Ifj úsági Önkormány-
zat képviselői helyezték el az 
emlékezés virágait a ceglédi 
temetőkben.

Dr. Koltói Ádám nyelvész, 
egyetemi docens kapta a Ceg-
léd Város Díszpolgára elis-
merést a disztestületi ülésén. 
Ugyancsak az ülésen adták 
át a Cegléd Város Idegen-
forgalmáért díjakat. Dr. Füle 

Györgyné turisztikai szakem-
ber és Bognár István László, a 
Bognár Gokart Park tulajdo-
nosa vehette át az elismerést. 
A díjazottak méltatását, annak 
részleteit a 14-15. oldalon 
olvashatják. A méltatások 
teljes terjedelmükben a www.
cegled.hu oldalon olvashatók.

A dísztestületi ülés után 
természetesen az emlékezés 
virágait is elhelyezték a Kos-
suth szobor talpazatánál. Ceg-
léd Város Önkormányzata, a 
testvértelepülések képviselői 
és Kossuth Lajos nevét vise-

lő intézmények emlékeztek 
koszorúval.

ÜNNEPELT A VÁROS
Pillanatképek a Kossuth Toborzó Ünnepély és Huszárfesztiválról

Cegléd Város Önkormányzata Cegléd 
várossá válásának 660. évfordulója 

alkalmából egy olyan különleges emléket 
szeretett volna állítani, mely méltón mutatja 
városunk értékeit, szépségeit és olyan arcát 
mutatja meg Ceglédnek, melyet a hétköz-
napokban talán észre sem veszünk. Pap 
Elek fotóművész ceglédi képeit válogatta 
és csoportosította L. Simon László, kiadta 
Cegléd Város Önkormányzata, felelős 
kiadója a Kossuth Művelődési Központ 
Nonprofi t Kft .
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Dr. Koltói Ádám 1943-ban 
született Ceglédbercelen, 

általános iskolai tanulmányait 
szülőfalujában végezte. A ceg-
lédi gimnáziumban tanult 
tovább. Középiskolai évei alatt 
verseket, novellákat írt. Kiváló 
eredménnyel, kitüntetéssel 
érettségizett. A szegedi József 
Attila Tudományegyetem Böl-
csészettudományi Karán tanult 
tovább, itt szerzett középiskolai 
tanári oklevelet 1967-ben, 
magyar-német szakon. 

Első munkahelye a ceglédi 
Kossuth Lajos Gimnázium 
volt, ahol magyar nyelvet és 
irodalmat tanított. Új tantervi 
kísérletekben vett részt, bemu-
tató órákat, előadásokat tartott. 
Itt szervezte meg az országban 
elsőként a Kossuth-szónok-
versenyt.

Nem hagyott fel az írással: 
kritikák, novellák, könyvek ke-
rültek ki tollából. Az irodalom 
mellett azonban egyre nagyobb 
szerepet kapott életében a 
magyar nyelvtudomány. Meg-
ismerkedett Grétsy Lászlóval, 
aki új irányt szabott munkás-
ságának. Együtt dolgoztak a 

Magyar Rádióban, a Magyar 
Nyelvtudományi Intézetben, 
barátság alakult ki közöttük.

1983-ban doktorált az EL-
TE-n, disszertációja „Magatar-
tás és nyelvezet” címet viselte.

Nyelvészként Budapestre ke-
rült, az ELTE Tanárképző Főis-
kolai Karán, a Nyelvtudományi 
Tanszéken kezdett el dolgozni. 
Diákjainak stilisztikát, reto-
rikát tanított, emellett egy 
országot nevelt nyelvhelyes-
ségre, hirdette anyanyelvünk 
szépségét.

Tanított az MTV és a Ma-
gyar Újságírók Szövetsége 
riporter iskolájában, lektorált 
az MTV Nyelvi Képernyős 
Bizottságában.

Gondozásában megújult a 
Kossuth-szónokverseny és re-
torikai konferencia, melyet az 
ELTE rendez meg, és amelynek 
szervezője, zsűritagja ma is. 
1993-2009 között főszerkesztő-
je volt a Ceglédi Kék Újságnak. 
Az újság az ő vezetésével vált 
az egyik fő tájékozódási ponttá 
a helyi közvélemény számára. 
A Cegléd Rádióban hosszú 
ideig futott a Mit szól hozzá? 

majd a Szótársak című műso-
ra. A Cegléd TV-ben közéleti 
beszélgetős műsort vezetett, 
a Kossuth Művelődési Ház és 
Könyvtár kamaratermében 
Pódium beszélgetések címmel 
interjúvolt meg ceglédi szár-
mazású hírességeket. „Hogyan 
éltek eleink?” című tematikus 
sorozatot írt, melyben az adott 
téma és a népi nyelvezet kap-
csolatáról szólt.

A Ceglédi Hírmondó állan-
dó szerzője, jegyzetei rendsze-
resen olvashatók a lapban. 

1998-ban Gubody Ferenc 
Díjat kapott. 2014-ben a Ma-
gyar Nyelvművelők Szövetsége 
neki ítélte a szakma legmaga-
sabb elismerését, a Lőrincze 
Lajos-díjat. 2017-ben Cegléd-
bercel Község Önkormányza-
tának Képviselő-testülete dísz-
polgári címet adományozott 
dr. Koltói Ádámnak.

Cegléd Város Önkormány-
zata a legmagasabb rangú helyi 
kitüntetéssel köszöni meg dr. 
Koltói Ádámnak nagyszerű 
munkásságát, amikor Cegléd 
Város Díszpolgáraként kö-
szönti őt.

Cegléd Város Díszpolgára: 

Dr. Koltói Ádám nyelvész, egyetemi docens
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Cegléd Város Idegenforgalmáért 
kitüntető címet vehetett át: 

Dr. Füle Györgyné, turisztikai 
szakember, a ceglédi turizmus 
aktív szereplője

Változatos turisztikai kar-
rierje során nemcsak Magyar-
országról szervezte a külföldi 
utazásokat, hanem 15 éven át 
idegenvezetőként vitt magyar 
turistákat, zarándokcsopor-
tokat külföldi utakra, Tunézi-
ában pedig telepített idegen-
vezetőként segítette a magyar 
látogatókat.

Értékes idegenforgalmi ta-
pasztalatait végül Ceglédre haza-
térve kamatoztatta, ahol először 
egy utazási irodánál dolgozott. 
2015-ben egy felkérés szólította 
el a Tourinform ceglédi irodá-
jának vezetői székébe. Az új 
kihívásokkal teli munkakört 
6 évig töltötte be. Áldozatos 
munkájának köszönhetően a 
Tourinform Iroda és a város 
turizmusa egyaránt nagyot fej-
lődött. Munkájának köszönhe-
tően, pályázat útján létesülhetett 
Cegléden a fürdőnél található 

Turisztikai Információs Pont. 
Irodai kötelezettségei mellett 
aktív szakmai szervezője volt a 
Kossuth Művelődési Központ 
Bakancslista Utazási Klubjának. 
2021-ben, az Iroda vezetésének 
átadása után sem vonult visz-
sza a város turisztikai életétől. 
Folyamatos szakmai segítséget 
nyújt az iroda tevékenységé-
hez: az érkező turistacsoportok 
idegenvezetője, emellett több 
városismereti séta tematikájának 
kidolgozója és vezetője. Szabad-
idejében végzett kutatásai a város 
helytörténetében kiemelkedő 
értékkel bírnak. A helyi értékek 
iránti elköteleződése vitathatat-
lan: a ceglédi Települési Értéktár 
Bizottság, valamint a Városvédő 
Egyesület tagja, a Kossuth Mű-
velődési Központ Helytörténeti 
Klubjának vezetője. 

Bognár István László, a Bog-
nár Gokart Park tulajdonosa

Bognár István Lászlót már 
fi atalon hatalmába kerítette a 
benzingőzös versenyzés szelle-
me, 1962-66. között motorver-
senyzőként próbálta ki magát. 
1967-ben váltott két kerékről 
négy kerékre, ekkor adta ki 
a Magyar Autóklub Gokart 
bizottsága a rajtengedélyét. 
Ez a szenvedély alapozta meg 
későbbi vállalkozását. A gokart 
pálya létrehozásának gondolata 

2003-ban fogalmazódott meg 
benne. Nyugdíjas évei kezdetén, 
a megérdemelt pihenés helyett 
új vállalkozásának fejlesztésére 
fordította minden idejét. Álma 
2004-ben valósult meg, ekkor 
avatták fel a barcelonai Forma 
1 pálya kicsinyített másaként 
készült Bognár Gokart Park 

pályát. Évről évre újabb inno-
vációval bővült a pálya infra-
struktúrája, nőtt a gokartok 
száma és kiépítették a világítást 
is az éjszakai versenyzéshez. 
2009-ben letették az új pálya 
alapkövét, melyet a régihez 
kapcsolva, 2012-re létrejött 
Magyarország leghosszabb 
épített amatőr gokart pályája. 
Turisztikai szerepvállalása mel-
lett 2018 decemberében „Az év 
tanyája” címmel az Agrár Mi-
nisztérium által kiírt pályázatán 
„A magyar tanyasi életforma 
fennmaradása, népszerűsítése, 
a vidéki térség felemelkedése 
érdekében” vett részt, a tulajdo-
nában lévő egykori klebelsbergi 
tanyasi iskola eredeti állapotá-
nak megőrzéséért.

Cegléd Város Idegenforgalmáért kitüntető cím
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A Kossuth Toborzó Ünnepély 
és Huszárfesztivál pénteki 
napja hagyományosan, immár 
ötödik alkalommal a Kossuth 
Konferenciával kezdődött. 

A művelődési központ ka-
maratermében várták az ér-
deklődőket, akik között isko-
lás osztályok is szép számmal 
voltak. A Kossuth Művelődési 
Központ dolgozói még évek-
kel ezelőtt éppen azzal a céllal 
álmodták meg a rendezvényt, 
hogy a fiatalabb generáci-
ót is be tudják kapcsolni a 
hagyományőrzésbe. Az idei 
előadók: Dr. Hermann Ró-
bert történész, Reznák Erzsé-
bet történész, Babucs Zoltán 
hadtörténész, muzeológus és 
Deák Nóra kutató voltak.

Miközben zajlott a konfe-
rencia a diákok már gyülekez-
tek a Szentháromság szobor 
szomszédságában.  Kossuth 
nótákat, katonadalokat éne-
keltek a huszár csákót büszkén 

viselő ceglédi gyerekek. És 
megérkezett Kossuth Lajos is. 
Szabó Antal személyesítette 
meg idén is az államférfi t és 
mondta el Kossuth Lajos hí-
res, harcba hívó szavait. 

Szombaton pedig már az 
Eötvös tér is gyerekekkel, 
családokkal telt meg. Idén is 
nagyon sokan látogattak ki 
a Gyermektoborzóra, ahol 
számos játék, foglalkozás és 
persze színpadi program is 
várt a kisebbekre és nagyob-
bakra.

Ragyogó napsütés – számtalan program
Pillanatképek a Kossuth Toborzó Ünnepély és Huszárfesztiválról



17. oldal

Idén is sokan csatlakoztak a 
Kossuth Toborzó Ünnepély 
és Huszárfesztivál leglátvá-
nyosabb programjához, a ha-
gyományőrző felvonuláshoz. 
A késő nyári időben sokszáz 
ceglédi és városunkba látogató 
várta a felvonulás résztvevőit 
városszerte és a Városháza 
előtt is. Itt újra elhangzott Kos-
suth Lajos toborzó beszéde is 
Szabó Antal tolmácsolásában, 
ünnepi köszöntőt pedig a pol-
gármester, dr. Csáky András 
mondott. A polgármester több 
más mellett úgy fogalmazott: 
„Vannak nagyobb történelmű 
helyek, vannak az igazán sors-
döntő magyar eseményeknek 
kitüntetettebb helyszínei. Mégis 
Cegléd az a város, amelyikben 
sajátos történelmi érzékenység 
fejlődött ki. Szigorú időkben itt 
is voltak kísérletek egy másfajta 
gondolkodású és érzékeny-
ségű lakosság kinevelésére. 
Sohasem sikerült. A történelem 
oltóanyaga vissza egészen az 
Árpád-korig semlegesítette az 
eff ajta törekvéseket. A ceglédi 

lélekbe oltódott bele a törté-
nelem.”

A hagyományőrző felvonu-
lást követően a színpadi tán-
coké volt a főszerep a Kossuth 
téren. A Cegléd Táncegyüttes, 
a Patkós Irma Művészeti Isko-
la, valamint a Roma Táncház 
fellépését láthatta a közönség. 
És persze a most már elma-
radhatatlan Kossuth-szakáll 
mustra és koncertek is várták 
a közönséget, az ünneplőket a 
Kossuth téren. 

Újra megrendezték – most 
9 csapat részvételével – a 
Huszárkonyha nevet viselő 
főzőversenyt is. A megméret-
tetést Kucsera Béla és barátai 

nyerték csángó gulyás ételük-
kel. Juhász Lajos és barátai 
gulyáslevest és birkapörköltet 
készítettek, ezzel elnyerve a 
legkülönlegesebb étel díját. 
Az Unghváry László Vendég-
látóipari Technikum és Szak-
képző Iskola csapata vaddisznó 
módjára készített sertéstarja 
gölödinnel a legbátrabb étel 
címet vívta ki. 

A Cegléd és Térsége Közös-
ségi Alapítvány csapata gö-
rögolvasó angyalbakanccsal 
ételükkel a legfi nomabb en-
nivalónak járó titulust érték 
el. Az ételeket Dobos Csaba 
séf és Vér János tápióbicskei 
hagyományőrző tüzér bírálta.
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Harmadik alkalommal hirdet-
te meg a Kossuth Művelődési 
Központ a Ceglédi Alkotók 
Egyesületével közösen a ceg-
lédi Kossuth-kultusz páratla-
nul gazdag, közösségteremtő 
hagyományának erősítése 
céljából országos alkotói pá-
lyázatát.

S bár a kiírás fókuszában 
Kossut Lajos emléke áll, egy 
külön témakörrel is kiegé-
szítjük minden évben felhí-
vásunkat, mely idén az aradi 
vértanúk emlékezetét őrző 
alkotás tervezése volt. Ezzel 
is szerettünk volna megem-
lékezni a 175. esztendővel 
ezelőtt történtekről.

A pályázatunk iránt kie-
melkedően nagy volt az ér-
deklődés: 369-en vettek részt 
a munkában, és 249 alkotás 

(rajz és egyéb technikával ké-
szített pályamunka) érkezett, 
immár átlépve az országha-
tárt, hiszen Szerbiából külön-
leges drótos tojások érkeztek.

Az alkotásokat 7 korcso-
portra bontva Illyés Marian-
na városi főépítész, Göncző 
Istvánné csipkeverő népi 
iparművész (CAE), Kozma 
Attiláné kulturális szervező, 
galériavezető, Rónai Gábor 
rajz- és vizuáliskultúra tanár 
(CAE) értékelte.

A díjkiosztó ünnepséggel 
egyidőben nyílt meg az alko-
tásokból válogatott sokszínű 
kiállítás Kamaragalériánk-
ban, ahol a részletgazdag, 
fantáziadús gyermekrajzok 
mellett többek között kis-
plasztikák, grafi kák, hartai 
Kossuth-címeres díszdoboz, 

vertcsipke és tűzött falikép is 
helyet kapott.

Tükröt tart elénk ez a ki-
állítás. Miként látjuk a 21. 
században a 1848-as esemé-
nyeket? Hogyan él képzele-
tünkben a reformkor? Míg 
az óvodások és kisiskolások 
tematikus rajzokon, a felső 
tagozatosok leginkább Kos-
suth portrékon keresztül, s 
olykor kritikus eredetiséggel 
dolgozták fel a témát. A fel-
nőttek kiérlelt technikájukkal 
és tapasztalatukkal értékes 
alkotásaikon keresztül, ritka 
mesterségekkel ismertetnek 
meg minket.

Óvodás korcsoport:
I. Bottyán Csenge / Szolnok 

Mustármag Katolikus Óvoda
II. Fehér Liliom csoport / 

Ceglédi SZKKIO Magyarok 
Nagyasszonya Katolikus Óvo-
da (pedagógus: Godó Jánosné, 
Szalai Luca Bianka)

Különdíj: Soós László Leven-
te / Ceglédi SZKKIO Magya-
rok Nagyasszonya Katolikus 
Óvoda 

Különdíj: Cinke csoport / 
Ceglédi SZKKIO Magyarok 
Nagyasszonya Katolikus Óvo-
da (pedagógus: Velkey-Guth 

„KOSSUTH LAJOS AZT ÜZENTE…”
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Hilda, Imreginé Harsányi 
Tünde)

Alsó tagozat 1-2. osztály:
I. Halasi Barnabás / Szent 

Kereszt Katolikus Általános 
Iskola és Óvoda 2.b (pedagó-
gus: Radics Veronika)

II. Magyari Áron Gyula és 
Papp Péter / Berettyóújfalu 
Igazgyöngy Alapfokú Mű-
vészeti Iskola (pedagógus: 
Kiss-Karácsony Krisztina)

III. Dabis János / Szent Ke-
reszt Katolikus Általános Is-
kola és Óvoda 2.b (pedagógus: 
Radics Veronika)

Különdíj: Szabó Dorottya 
/ Táncsics Mihály Általános 
Iskola 1.z

Alsó tagozat 3-4. osztály:
I. Holovitz Odett Lili / Vár-

konyi István Általános Iskola 
3.b (pedagógus: Tiszavölgyi 
Tünde)

II. Füle Gréta / Ceglédi Re-
formátus Általános Iskola és 
Óvoda 4.b (pedagógus: Ber-
tókné Lipők Brigitta)

III. Virág Zsófi  / Várkonyi 
István Általános Iskola 4.b

Különdíj: Beke Anna / Várko-
nyi István Általános Iskola 3.a

Különdíj: Szent Kereszt Ka-
tolikus Általános Iskola és Óvo-
da 3.b osztálya (pedagógus: 
Kovácsné Sevella Zsuzsanna)

Különdíj: Csemő Ladányi 
Mihály Általános Iskola 3.b 
osztálya (pedagógus: Ma-
czó-Tarr Viktória)

Felső tagozat 5-6. osztály:
I. Fekete Lili és Mohácsi 

Oszkár / Berettyóújfalu Igaz-
gyöngy Alapfokú Művészeti 

Iskola (rajztanár: Heim-Kőrösi 
Klaudia)

II. Pálinkás Petra / Ceglédi 
Református Általános Iskola 
és Óvoda 6.i (rajztanár: Tu-
gyi Beáta)

III. Ványi Amira / Táncsics 
Mihály Általános Iskola 6.c 
(Rajztanár: Böndő-Szegedi 
Szilvia)

Különdíj: Farkas Dávid / 
Szent Kereszt Katolikus Ál-
talános Iskola és Óvoda 6.a 
(rajztanár: Soós Adél)

Felső tagozat 7-8. osztály:
I. Vig Csaba Dávid / Re-

formátus Általános Iskola és 
Óvoda 7.m (rajztanár: Tugyi 
Beáta)

II. Fári Milán Olivér / Szent 
Kereszt Katolikus Általános 
Iskola és Óvoda 8.c (rajztanár: 
Soós Adél)

III. Sinkó Miklós / Táncsics 
Mihály Általános Iskola Budai 
úti Tagintézménye 8.o (rajz-
tanár: Patkós Győző)

Általános iskola kategóri-
ában különdíjat vehetett át: 
TETZ AMI Tápiószelei diák-
csoportja az „Aradi vértanúk 

emlékére” készített képsoroza-
tért (rajztanár: Máté Bálintné)

TETZ AMI „Várkonyis al-
sós” csoportja a „Kossuth 
Lajos ceglédi napja” c. kép-
sorozatért (rajztanár: Máté 
Bálintné)

Felnőtt – képzőművészet:
I. Madarász Lilla / Cegléd
II. Bezzeg Lilla / Cegléd
III. Patkós Győző / Cegléd
Felnőtt – népművészet, 

iparművészet:
I. Monda Lászlóné / Harta 
II. Tóth Szilvia / Egyek 
III. Dr. Tóth-Glemba Klára 

/ Szerbia
Különdíj: Vágó Katalin / 

Cegléd 
Különdíj: Imregi Tiborné 

/ Cegléd
Különdíj: Böndő Miranda 

/ Cegléd 
Szeretettel gratulálunk va-

lamennyi alkotónak! 
Köszönjük a pedagógusok 

és szülők munkáját, odafi gye-
lését, biztatását. 

KozI
Fotók: Papp Attila 

Pappmédia Fotó & Videó
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Jón Kalman Stefánsson: 
Sárga tengeralattjáró

2024 szeptember 26-29 között 
rendezik meg a 29. Budapesti 
Nemzetközi Könyvfesztivált a 
Millenárison, melynek az iz-
landi sztárszerző, az idén 60 
éves Jón Kalman Stefánsson 
lesz a díszvendége. Mára Ste-
fánsson lett Izland és a világ 
egyik legfontosabb kortárs 
szerzője; négyszer az Észa-
ki Tanács Irodalmi Díjára, 
egyszer pedig a Man Booker 
nemzetközi díjára jelölték. 
2011-ben megkapta a Per 
Olov Enquist Irodalmi Díjat. 
Magyarul először 2018-ban 
jelent meg A halaknak nincs 
lábuk című nagy sikerű kö-
tete, majd 2019-ben került a 
boltokba a Menny és pokol 
trilógiája, amivel végleg az 
irodalomszeretők kedvencé-
vé vált itthon is. Azóta hat 

könyve jelent meg nálunk, és 
a Fesztiválra időzítve itt a he-
tedik, a Sárga tengeralattjáró 
című műve. 

„Az élet vágyakozás, megbá-
nás, az élet egy halott, frissen 
kifogott bálna a Hvalfj ördur 
melletti tengerparton 1970-
ben.”

2022 augusztusában Paul 

McCartney egy fa árnyékában 
pihen London egyik parkjá-
ban. A közelben a Jón Kal-
man Stefánssonhoz igencsak 
hasonlító író azon tépelődik, 
hogyan szólítsa meg gyerek-
korának hősét. A nagy pillanat 
előtt számba kell vennie az 
emlékeit, kibogozni élettörté-
nete vaskos csomóit, mert a le-
gendás zenésznek tudnia kell, 
micsoda űr keletkezett benne, 
amikor hétévesen elvesztette 
édesanyját, s nem sokkal ké-
sőbb a Beatles is feloszlott. 
Magányán nem enyhíthetett 
sem a tőle eltávolodott édesap-
ja, sem a Biblia – de ott voltak 
neki Izland Nyugati-fj ordjai.

Az izlandi Ríkisútvarpið 
szerint Jón Kalman Stefánsson 
legújabb regénye „a szomorú-
ságról, a vágyakozásról és a 
magányról szól, de megmu-
tatja az érme másik oldalát, a 
szerelmet is”. Erre a különleges 
belső utazásra hívja az olva-
sót a Sárga tengeralattjáró, az 
életmű talán legszemélyesebb 
darabja.

Pap Zoltán

KAMATOSAN…
Összekötő úti Spar. Fizetek. Fizetnék. „Ez nem 
elég!” – szenvtelen kijelentés a pénztárosi státusz-
ból. (Bevallom: nem vagyok boltjáró – egyedül. 
S ha mégis mennem kell, csak a két ismert árut 
veszem meg, s csak „kerek” papírpénzt viszek ma-
gammal.) „Az egyiket itt hagyom” – motyogom 
zavartan. „De akkor sztornóznom kell!” – szúr 
mellbe a pénztárosnő kissé éles hangja. „Hagyja, 
majd én kifi zetem!” – szól oda a kasszírnőnek 

a hátam mögül egy fi atal hölgy. „De…!” „Majd 
én…” „Várjon meg, azonnal hozom!” – lendíti a 
lábaimat a szégyen és a sietség. Hazarohanok, 
visszarohanok. A megmentő, jó(tékony) hölgy 
sehol. Toporgok egy ideig. Úgy szorongatom a 
markomban a banki fémpitykéket, hogy majd’ 
a csontomig hatolnak. A szíves megmentőm 
nem várt meg. Így adósa vagyok. Nem csak a 
pénzzel. Hálával is. Kamatosan.

K. Á.

KÖNYVAJÁNLÓ
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Jegyzet

Macskajajt hallatva? Fejfájás-
tól szenvedve? Rossz közérzet-
től jajszókat nyöszörögve? A 
lumpolástól hány(!)kolódva? 
Bár ez megesik néha, most 
nem ez a téma. Az idézőjeles 
cím arra utal, hogy más a szó 
alkalmi jelentése, tehát nem 
a katzenjammer-ről lesz szó. 
Hanem arról, hogy valamilyen 
nagy fordulatot hozó esemény 
után már másnap drámaian 
megváltozik a lelkiállapot, a 
mentális tartás. 
A másnaposság tehát ezt fejezi 
ki ebben az írásban. 

Az egyesekből születik meg 
az általános, a látott, hallott és 
tapasztalt előfordulásokból 
a ténnyé váló következtetés. 
Így – a következő példák nyo-
mán – alakult ki bennem a 
másnaposságnak a sorsdöntő 
lélektani tartalma. 

Kemény ember volt. Ke-
mény tenyerű, kemény akara-
tú, kemény érzelmű. A sorsa 
tette ilyenné. Háború, fog-
ság, vaskalapácsos szolgálat 
mellett vasvillás béreskedés, 
sárföldes házú szegénység, 
kórházi kiterítések… Bírta. 
Föltápászkodott tölgyfatar-
tással. Hangtalanul, íjfeszes 

inakkal és arcizmokkal, a 
világba hasító szuronysze-
mekkel állt felesége kopor-
sója mellett. Dacolt itt is a 
sorssal. De másnap… Mint 
felrobbantott betonerőd, úgy 
omlott össze. Sírt. Ezt eddig 
soha nem tette.

Rossz házasságban élt a 
középkorú pár. Az ölelés ta-
szítássá, a mosoly vicsorrá, 
a tekintet hegyes nyíllá vált. 
A mindennapi kenyerükké 
érlelő kovász mindent ösz-
szeragacsozó, utálatosan nyú-
lós massza lett. Indulatosan 
próbálták lekaparni maguk-
ról. Sületlen kenyértörés ez 
így is, fénytörés, kapcsolati 
tengelytörés, házassági hajó-
törés, erkölcsi szentségtörés… 
Válóper. Aznap: örömkitörés. 
Másnap: letörés. 

A szűk szobában szorongott 
a család. Eljöttek a nagyszülők 
is. „Kicsi már ez a lakás…, 
két gyerek…, jön a harma-
dik is… Bele kéne vágni a 
házépítésbe.” „Hát… igen.” 
Erre koccintottak, kicsordult 
az öröm a poharakból. De 
másnap… „Miből? Hogyan? 
Kölcsönből se… Apa ráadásul 
betegeskedik…” 

Nagy a lakodalmi felhajtás. 
Italokból is. A bor a jámbor 
embert is hőssé teszi. Ezt tósz-
tolja: „Idefi gyeljetek kedvese-
im! Majd én elintézem nektek. 
Vannak erős összeköttetéseim 
magas körökben is. Nyugi! 
Ha én egyszer megígérem…” 
De másnap… Kijózanodással 
józan belátásra jutott. Protek-
ciós kapcsolat? Valamiféle 
hivatalos személyként csak a 
közös képviselőt ismeri. 

Féljünk a másnaptól? A 
másnapoktól? Mert az ördög 
– fajzatának természete sze-
rint – nem alszik?  Óvakodni 
kell attól, hogy a falra fessék, 
nehogy megjelenjen. 

Csak az eshet fájdalmasat, 
aki kötél nélkül mászik fel a 
sziklafalra. S aki nádszálra tá-
maszkodik testes reménnyel. 
S az is, aki lámpás nélkül kel 
át keskeny éji pallón. 

Kapaszkodó lehet az óva-
tosság, a megfontoltság, az 
előrelátás. 

Ezekből születhet a remény, 
amely „lelkünk biztos és szilárd 
horgonya”. (Bibliai metafo-
ra) Így kell „tápot adni lelki 
vágyainknak”. (Vörösmarty) 
Ma is. Másnap is.

Koltói Ádám

„Másnaposan”
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A drogügy közügy (4.)

Első szabály: 
előbb magadon dolgozz!

A stewardess-ek a repülőút 
előtt azt a tanácsot adják az 
utasoknak, hogy esetleges 
vészhelyzet esetén a szülők 
először a saját oxigénmaszkju-
kat erősítsék fel és csak utána 
foglalkozzanak gyermekük-
kel, hozzátartozójukkal. Egy 
szerhasználó gyerek, hozzá-
tartozó óriási stresszt és lelki 
terhet jelenthet, gyakran a 
drogfüggő hozzátartozója 
maga is súlyos lelki problé-
mákkal küzd, miközben úgy 
érzi neki kell a megmentőnek 
lenni. 
A folyamatos aggódás, szo-
rongás a másik miatt, a re-
ménytelenség hullámai, a 
kiújuló konfliktusok mind 
befolyással vannak a mentális 
és fi zikai egészségre.

Nem azért drogozik, mert 
rossz ember!

Sokan az önzéssel párosít-
ják a függőséget, legyen az 

alkohol vagy más szerek. Va-
lóban, ha csak a magatartást 
néznénk, akkor a szerettünk 
borzasztó önző módon tud 
viselkedni, ezért könnyű le-
vonni a következtetést, hogy 
jellemtelen, rossz ember vagy 
„elment a józan esze”, pedig az 
emberek nem azért fogyaszta-
nak szert, mert rossz emberek. 
A szerhasználatnak általában 
megvan az oka és célja, ami 
sokféle lehet, általában van 
egy minta, valamilyen szen-
vedés elkerülése. 

Már Szókratész is rámu-
tatott, hogy a gyönyör és a 
fájdalom közös tőről fakad 
és a gyönyör hajhászása 
nagyon gyakran azt leplezi, 
hogy valaki nem tud mit 
kezdeni a fájdalmaival és a 
félelmeivel.

Mint azt tudjuk, ha ítélke-
zően, lekezelően vagy megbé-
lyegzően beszélünk valakivel 
a számunkra kellemetlen vi-
selkedése miatt, ez a legrit-
kábban célravezető megoldás 
akár gyerekről, akár felnőttről 

beszélünk. Ha folyamatosan 
kritizáljuk a viselkedését és 
azt hangoztatjuk milyen rossz 
ember, azzal csak azt érjük el, 
hogy újabb falakat húz maga 
köré és még mélyebbre merül 
a szerhasználat spiráljában. 

Az illuminált állapot nem 
alkalmas időpont az értel-
mes beszélgetésre, helyette 
célravezetőbb lehet, ha józan 
pillanataiban együttérzéssel, 
odafi gyeléssel meghallgatjuk 
az ő perspektíváját (ha nem 
is értünk vele egyet) és nem 
vonjuk kétségbe az érzéseit, de 
mi is megosztjuk vele, hogy 
mit érzünk és milyen hatással 
van ránk, a környezetére az ő 
viselkedése, addikciója. 

Ezzel a lépéssel lehet, hogy 
könnyebben tudnunk számá-
ra is világos határokat szabni 
és lehet megérzi a súlyát an-
nak, hogy milyen következ-
ményekkel járhat, ha a továb-
biakban is a függőségének él.

Forrás:
https://drogriporter.hu/

hozzatartozoknak/
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FEJLESZTÉS 
A MOZIBAN

Újabb állomásához érkezett a 
mozi épületének energetikai 
korszerűsítése. Kicserélték a 
fi lmszínház két gázkazánját, 
a beruházás már nagyon idő-
szerű volt. A két új berendezés 
jelentősen hozzájárul a mozi 
még gazdaságosabb üzemel-
tetéséhez.

100 éves a ceglédi Református Nagytemplom 
négy harangja közül három, köztük a több 
mint 3 tonnás nagyharang. A különleges ju-
bileum kapcsán szerveztek harangtörténeti 

buszos túrát. Mintegy 60-an vendég érkezett 
Budapestről, hogy megcsodálják a ceglédi 
nevezetességet.

ÚJ TÁBLÁK JELZIK 
AZ UTCÁKAT
Utcanévtáblákat helyeztek ki a Budai úton, 
így most már messziről jól látható, melyik 
utca következik. Az autósok így időben 
tudnak fékezni, nem kell keresgetni az 
utcát, ahol le szeretnének fordulni. A táb-
lákat fényvisszaverő réteggel borították, 
így este, az autók lámpafénye mellett is 
tökéletesen lehet látni azokat.

HARANGTÚRA CEGLÉDEN
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A CEGLÉDI GEORGE PAL FILMSZÍNHÁZ MŰSORAJÁNLATA

FILMAJÁNLÓ:

Joker: Kétszemélyes téboly
Az Arkham Elmegyógyintézet legőrültebb lakó-
ja, Arthur Fleck (Joaquin Phoenix) kiszabadul 
a rács mögül, és nincs egyedül. 
Vele tart egy nő (Lady Gaga), aki maga sem 
a kiegyensúlyozottság szobra.  Gotham City 

sötét, mocskos utcáin újra elszabadul a káosz 
és az erőszak. Pedig ők csak azt akarták, amit 
a város összes „normális” lakója: szerelmet, 
megértést és lángokat. De az ő útjuk nem 
normális út…

SZEPTEMBER 26-TÓL OKTÓBER 2-IG 
Patkós Irma terem 
Csütörtöktől szombatig: 15:30 Barátom, a pingvin  - 
Szinkronizált családi, vígjáték. 17:30  Szádra ne vedd 
– szinkronizált horror, thriller. 19:30 Megalopolisz - Fel-
iratos, Angol nyelvű dráma, sci-fi . 
Vasárnaptól szerdáig: 15:30 Barátom, a pingvin  - Szink-
ronizált családi, vígjáték. 17:30 Megalopolisz - Feliratos, 
Angol nyelvű dráma, sci-fi .  20:00 Szádra ne vedd – 
szinkronizált horror, thriller.
Szombaton és vasárnap: 14:00   A hókirálynő és a 
hercegnő - Szinkronizált animációs, családi, kalandfi lm
Huszárik Zoltán terem
Csütörtöktől szombatig: 16:00   Exhibition on Screen: 
John Singer Sargent, a jólét festője - feliratos doku-
mentumfi lm. 17:45 Egércsapda - Szinkronizált horror, 
thriller, vígjáték. 19:30 Adóztass, ha tudsz - Feliratos, 
Francia nyelvű dokumentumfi lm 
Vasárnaptól szerdáig: 16:00   Exhibition on Screen: John 
Singer Sargent, a jólét festője – Feliratos dokumentum-
fi lm. 17:45 Adóztass, ha tudsz - Feliratos, Francia nyelvű 
dokumentumfi lm. 20:00 Egércsapda - Szinkronizált 
horror, thriller, vígjáték.
Szombaton és vasárnap: 14:00 Lángszív - Vadon és 
szabadon - Szinkronizált családi, kalandfi lm

OKTÓBER 3-TÓL OKTÓBER 9-IG 
Patkós Irma terem
Csütörtöktől szombatig: 15:45  Vakarcs - Szinkronizált 
családi, kalandfi lm. 17:30  Barátom, a pingvin  - Szink-
ronizált családi, vígjáték. 19:30 Joker: Kétszemélyes 
téboly - Szinkronizált dráma, krimi, akciófi lm
Vasárnaptól szerdáig: 15:45  Vakarcs - Szinkronizált 
családi, kalandfi lm. 17:30 Joker: Kétszemélyes téboly 
- Szinkronizált dráma, krimi, akciófi lm. 20:00 Barátom, 
a pingvin  - Szinkronizált családi, vígjáték
Szombaton és vasárnap: 14:00  Vakarcs - Szinkronizált 
családi, kalandfi lm. 12+
Huszárik Zoltán terem
Csütörtöktől szombatig: 15:15 Adóztass, ha tudsz - Fel-
iratos, Francia nyelvű dokumentumfi lm. 17:30 Bolond 
Istók - Magyar nyelvű dráma. 19:30 Megalopolisz  - Fel-
iratos, Angol nyelvű dráma, sci-fi . 
Vasárnaptól szerdáig: 15:15 Adóztass, ha tudsz - Fel-
iratos, Francia nyelvű dokumentumfi lm. 17:30  Mega-
lopolisz  - Feliratos, Angol nyelvű dráma, sci-fi . 
20: 00  Bolond Istók - Magyar nyelvű dráma. 
Szombaton és vasárnap: 13:45   A hókirálynő és a 
hercegnő - Szinkronizált animációs, családi, kalandfi lm. 

A MŰSORVÁLTOZTATÁS JOGÁT FENNTARTJUK!
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Újra Magyarországra érkezett – egyenesen Los 
Angelesből Justin Humphreys. Az animáció zse-
nije, a modern sci-fi  atyja, a Cegléden született 
George Pal életművének kutatója, hagyatékának 
kurátora először még 2018-ban járt Magyar-
országon és akkor rögtön Ceglédre érkezett. A 
mozi névadójára hozta el George Pal családjának 
üzenetét és néhány olyan tárgyat, amit azóta is 
a moziban láthat a közönség. Most másodszor 
érkezett tehát országunkba, most azonban a 
Francia Intézetben találkozhattunk vele, hiszen 
ott tartott előadást a Budapesti Klasszikus Film 
Maraton Budapest Classics Lab szakmai prog-
ramján. De hogy miért érezte fontosnak, hogy 
részt vegyen ezen az eseményen és egyáltalán, 
hogy gyakorlatilag az élete nagy részét George 
Pal életművének szentelje?  Úgy fogalmazott: 
George Pal valóban a modern sci-fi  atyja volt. Az 
elmúlt 70 év legnépszerűbb és legjövedelmezőbb 
fi lmjei kötődnek a nevéhez. 

JUSTIN HUMPHREYS fi lmtörténész, kurátor:  
„Annyi kockázatot vállalt, olyan bátor volt, és 
olyan előrelátó. Akkor is, amikor sokan elutasítot-
ták azt, ami ő elképzelt és megvalósított. Amikor 
megtervezte, merre is induljon fi lmkészítésének 
útja., az emberek azt gondolták, a Holdra menni 
csak kitaláció, fantázia. Azt hitték, hogy ez gye-
rekes dolog, a sci-fi t pedig hülyeségnek tartották. 
És évekbe telt mikorra megvalósíthatta ezeket a 
fi lmeket, amelyeket ma klasszikusnak tartunk 
– mint például az Időgépet – mert az emberek 
akkor nem látták benne az értéket, de ő igen. És 

mindezzel ő olyan új értéket, minőséget hozott 
a fi lmkészítésbe, ami korábban nem létezett.” 

Hogy mennyire volt példakép ő? Steven Spiel-
perg George Pal rajongója volt. Sokszor beszél 
arról, milyen nagy hatással voltak fi lmjei rá. 
Tulajdonképpen az ő tiszteletére készítette el 
saját Világok harca című fi lmjét. De ugyanilyen 
tisztelője George Lucas, aki a Csillagok háborúja 
fi lmekhez kapott inspirációt George Pal életművé-
ből. Justin Humphreys nem csak kutatója George 
Pal életművének, fi lmes hagyatékának kurátora, 
kezelője is. De vajon, mi a legkülönlegesebb da-
rab ebben a gyűjteményben?

JUSTIN HUMPHREYS fi lmtörténész, kurá-
tor:  „Nem tudom, választhatok-e egy konkrét 
darabot Pal hagyatékából, vagy Pal fi lmjeivel 
kapcsolatosan. De talán a kedvencem a Dr. Lao 
hét arca című fi lmjéből egy beszélő kígyó bábja. 
Bob Burns, aki egy csodálatos gyűjtő Los Ange-
lesben, adott nekem egy eredetit, ami a fi lmben 
is szerepet .Szép állapotban van. 60 év körüli és 
egyszerűen gyönyörű. Mindig is szerettem azt 
a bábut. De ami a mások gyűjteményében lévő 
darabokat illeti, beleülhettem az eredeti időgépbe, 
és még mindig működik. Az időben utazni ugyan 
nem lehet vele, de így is működik. A kerék forog, 
meg minden, és gyönyörűen néz ki.” 

George Pal-ról tartott tehát előadást Justin 
Humphreys, aki elmondta: mindenképpen 
tervezi és szeretné, hogy újra ellátogasson 
Ceglédre is és újra itt lehessen, a George Pal 
Filmszínházban. 

LOS ANGELES-BŐL A FRANCIA INTÉZETBE
– előadás a modern  sci-fi  ceglédi születésű „atyjáról”
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ÚJABB BERUHÁZÁS 
INDULHAT

Két és fél milliárd forintos 
támogatást nyert a Ceglédi 
Termálfürdő. A 21 éves léte-
sítmény műszaki, energetikai 
és technikai adottságai korsze-
rűtlenek. Az elnyert forrásból 
számos olyan fejlesztést tud-
nak végezni, amivel 60-80 
százalékkal csökken a fürdő 
energiafelhasználási költsége. 
A fejlesztés ez év november-
ben kezdődik.
Több mint 124 millió forintot 
nyert az önkormányzat he-

ÚJRA ZENÉS ESTET RENDEZTEK 
AZ ÚJVÁROSON

Idén újra mulatós estre várták a táncolni, 
kikapcsolódni vágyókat a Vörösmarty téren. 
A Kőrösi trió szórakoztatta az erre az esté-
re felállított sátor alá érkezőket. A Ceglédi 
Magyarnóta Egyesület szervezésében, az 
önkormányzat, valamint a városrész ön-
kormányzati képviselője és az egyik ceglédi 
kifőzde által támogatott eseményre most 
is nagyon sokan érkeztek – és nem csak 
az Újvárosról. 

BUDAI ÚT NAPJA
Tizenkettedik alkalommal szer-
veztek egész napos, tanévindító, 
közösségépítő programot a Budai 
úti iskolában. A Budai út napját 
2013-ban rendezték meg először, 
bár akkor a budai úti iskola 100 
születésnapja volt ez igazából. Eb-
ből nőtte ki magát az a rendezvény, 
amelyen évről évre egyre színesebb 
programok várják mindig a gyereke-
ket, felnőtteket, tanárokat, szülőket. 

lyi humán fejlesztések meg-
valósítására. Ez a pályázat 
illeszkedik a Pest Vármegyei 
Esélyteremtő Paktumhoz. A 

megvalósítás során számos 
egészségügyi szűrővizsgálatot 
tud majd biztosítani a város 
lakóinak.
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Jansik Autóház Suzuki Márkakereskedés és Szerviz
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